
Informationspunkter
Ärenden inför beslut
- Försäljning av Fastigheten Flyttfågeln Mariehemsvägen 23 Umeå
- Tillämpningsanvisningar sjukresor
- Upphandling av IT konsulter

Patientnämnden

Folkhögskolan

Hälso och Sjukvården

Regional utveckling

Styrelsens verksamheter
- Fastighet, NorrBotnia banan och Bergvattengården
- Omställningsplanen
- Projektet förskjuten vård



Försäljning av Flytt fågeln 12

Fastigheten Flyttfågeln 12 ägs av Region Västerbotten och har nyttjas som behandlingshem 
för psykiatrin( Maria Rehab). Husets byggår är 1971 och har en yta på 402 m2. Bokfört värde 
på huset 2020 är 1,3 miljoner.

Fastighet Flyttfågeln 12 är sedan en tid tomställd på grund av att den verksamhet som 
tidigare bedrevs flyttade. Efter en byggnadsteknisk utredning av Ocab, inventering av Sweco
av fastighetens konstruktion och ålder beräknas ombyggnation kosta 13 486 155 kr.

Fastighet föreslår därför försäljning av Flyttfågeln 12 med tillhörande tomt. 

Förslag till beslut
Regionstyrelsen ger Regiondirektören i uppdrag att anlita mäklare för att genomföra 
försäljning av fastigheten Flyttfågeln 12 i Umeå kommun



Tillämpningsanvisningar  utifrån sjukresereglementet
Regelverket för sjukresor beslutat av regionfullmäktige som reglerar vilka resor som ska ersättas och vilka avgifter som gäller.
Tillämpningar förtydligar och beskriver hur regelverket tolkas och tillämpas. Många av dem har tagits fram och tillkommit under en längre tid 
utifrån frågeställningar både från medborgare och vårdens medarbetare. 
Tillämpningarna är beskrivningar och tolkningar som visar sedan tidigare etablerade tolkningar och arbetssätt men som inte funnits vare sig 
sammanställda eller beslutade. Syftet med sammanställningen är att få en samlad tolkning av de regler som behöver förtydligas och syftar till 
att kunna ge tydlig information kring både vad som gäller vid reseersättning, till de som bedömer det medicinska behovet och till de som 
beställer resor.
Tillämpningarna fungerar också som en tydlig vägvisare för beställningscentralen för serviceresor och regionens enhet för sjukresor som 
tillsammans administrerar resandet i regionen.

I samband med denna översyn och sammanställning har några tillämpningar tillkommit som förändrar dagens tolkning eller tillvägagångssätt. 
De tillämpningarna finns listade nedan. Förändringarna i sig är förtydliganden kring vad som gäller och möjliggör ett konsekvent arbetssätt och 
vägledning vid beslut.
1.4                       Röda Korsets stöd till trauma/ krigsskadade                          (p.g.a. nytt avtal)
1.8                       Extrema väderleksförhållanden..                                                  (NY)
4.5.1                   Avstängning av resenär                                                                    (NY)
4.5.3                   Möjlighet till särskilt resebidrag..                                                    (NY)
5.0.1                   Undantag från huvudregel.(resor till annan region)                      (NY)
Tillämpningsdokumentet i sin helhet i bilaga 1 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen beslutar;
Tillämpningsanvisningar för sjukresor antas.
Regiondirektören delegeras rätten att göra ändringar i anvisningarna vid framtida justeringar i  sjukresereglementet. 



Upphandling-tilldelningsbeslut Ram avtal IT konsulter.
(Diarienummer RS 1927-2020)

Vilka professioner ska avser upphandlingen?
IT-konsulter inom följande områden: Användbarhet, Verksamhetsutveckling och strategi, Ledning 
och styrning, Systemutveckling och systemförvaltning, IT-infrastruktur, Informationssäkerhet samt 
Drift och support

Varför upphandlar vi istället för att anställa denna kompetens?
Ramavtalet ska uppfylla regionens behov av tillfällig kompetensförstärkning inom ovan 
specificerade områden och det är ett stort område för att täcka behovet med egna tjänster, blir 
inte kostnadseffektivt.

Årligt, periodensvolymvärde och procentuellt värde i förhållande till aktuell personalkostnad?
50 Mkr årligen och 200 Mkr under 2+1+1 år. 
31% av totala personalkostnaden inom IT.

Lärdomar från tidigare avtal och åtgärder i kommande
Tidigare avtal byggde mycket på lägsta pris och få antal leverantörer(17 st) som var på 
prioriteringslistan. Det innebar bristande kvalitet och leveransförmåga. 
Därför har vi valt en större antal leverantörer(78) som får konkurrera när behoven/avropen 
uppstår.
Genom detta sätt tror vi att prisnivån blir lika men kvalitet och leverans högre.
Alla leverantörer uppfyller kraven i upphandlingsdokumentet.



Aktuellt Patientnämnden

Verksamheten förflöt under april månad i huvudsak enligt plan. Patientnämnden konstaterar dock att under T1 
2021 har det både inkommit och avslutats färre ärenden än motsvarande perioder 2019 och 2020.
Under april månad inkom 67 patientärenden till nämnden. Samma period avslutades 67 ärenden. Totalt har 
under årets första kvartal inkommit 324 ärenden och avslutats 321. Verksamheten ligger på ett plusresultat 
kopplat till budget.



Nedbrytning av avslutade ärenden

Kommentar
Under kategorin Kommunikation är 70% kopplat 
till icke tillräcklig information. Det är bristande 
information kopplat till hälsotillstånd, 
behandlingsmetoder och eftervård men även att 
information givits vid fel tillfälle och svår att ta till 
sig. Förbättringar görs löpande i verksamheten 



Ekonomi: Till och med april redovisas ett överskott på 1077 tkr i förhållande till budget, att jämföra med 

föregående års underskott på 836 tkr vid samma tidpunkt. Överskottet beror på periodisering samt att 

folkhögskolorna har erhållit mer pengar i statsbidrag än vad som var budgeterat. 

Sjukfrånvaro: Fortsatt mycket låg frånvaro inom folkhögskolan.

Covid -19: Grundprincipen är fortsatt att de som kan (dvs teoretiska utbildningar) ska hållas på fjärr så att de 
som måste (praktiska utbildningar samt service) ska kunna vara på plats. Gäller vårterminen ut.

Utbildningar: Vi har fått beslut om nya statliga medel för förberedande vårdutbildning Storuman (svenska) 
samt fortsättning på undersköterskeutbildningen vid Vindelns folkhögskola. Ytterligare nya platser på 
folkhögskolan kommer att fördelas i juni som en del av regeringens krispaket. Ansökningsperioden inför nästa 
läsår pågår till 15 maj och det är fler sökande än förra året vid samma tidpunkt.

Internutbildningar: Blended learning med Patricia Diaz, Mental träning med Stig Wiklund, Inkludering och 
hbtqi-diplomering med regionen och Sandra Dahlgren. (Tema inkludering 2021).

Aktuellt Folkhögskolan



Aktuellt i april  

• Elektrifiering av tunga transporter i Västerbotten
Erbjudande från Infrastruktur-departementet om elektrifieringslöfte/handslag mellan 
aktörer i Västerbotten.
Kommande utlysning från Energimyndigheten. 500 miljoner kr 2021, 550 miljoner kr 2022.
Påbörjat arbete med elektrifieringslöfte mellan aktörer i Västerbotten, grund för 
kommande ansökning om nationella medel för elektrifiering av tunga transporter.
Dialogmöten genomförda v 17 med kommuner resp näringsliv. 
Dialog med myndigheter v 18. 

• EU:s fonder och program, fortsatt arbete

• Pågående strategiarbete: Regional livsmedelsstrategi, Regional innovationsstrategi, 
Regional strategi för besöksnäringen

• Pågående beredning av inkomna ansökningar om utvecklingsprojekt inom React EU, 
beslut om medfinansiering tas av RUN:s AU i maj.

• Verkställande av beslutet om samordnad administration.

Aktuellt Regional utveckling



Samverkan kommuner och region

Kommunchefsberedning 6/5, på agendan  

• Kompetensförsörjning i Västerbotten
Resonemang fördes omkring helheten, enkelt att fastna i roller som saknas och inte 
helhetstänket

• Nya finansieringsformer för byggande av egna hem på mindre orter
Byggföretagen medverkade och förslag om hur man kan tänka utifrån att få lån för 
nybyggnation i inlandet

• Samverkan inom digitaliseringsområdet, hur vi kan knyta ihop en gemensam strategi

• Tillitsbaserad styrning och ledning i framtidens offentliga sektor, Louise Bringselius
föreläste. Min högst personliga åsikt är att det är inte något nytt under solen i andra miljöer 
än den offentliga.

• Det var en bra dag med öppna och goda inspel från berörda. 



Hälso och sjukvården, allmänt
Smittspridning, nationellt ser vi en stabilisering så även i Västerbotten. Vi för resonemang om 
vi ska ligga kvar med förstärkta restriktioner fram till 31/5 för att sedan följa de nationella 
rekommendationerna. 

Vaccinationerna förlöper bra, utmaningen är sommaren . Planering för dos 3 har börjat. Vi 
ska vara stolta över hur verksamheten har hanterat vaccinationerna.

Socialstyrelsen kommer 17/5 presentera en processmodell för rehabilitering av post-covid

Vi går in mot sommarbemanning med trött och sliten personal på många områden, de som 
blir kvar till tredje perioden är sist ut till återhämtning och den kategorin är mest kritiskt.

Gällande BB NUS  har vi gått från brist på 280 pass till nu 70 så vi tar oss sakta neråt, det 
kommer dock bli en besvärlig sommar. Vi har inget utrymme i Lycksele och Skellefteå så 
förflyttningar kommer inte ske av patienter till dessa orter. Det som besvarar situationen 
ytterligare är att vi har fått in en 66A anmälan som vi behöver hantera.



Region Västerbotten  Produktion – mars 2021

Jämförelser ack mars 2020 totalt  

• Viktad vårdtjänst minskat med 8,5 % (14,6) 

• Vårdtillfällen minskning med 12,6 % (14,7)

• Beläggning samma nivå 

• Öppenvårdsbesök minskat med 9 % (20,1)

• = 33 000 besök 

• Tandvårdsbesök ökning med  4 % (8,1)

= 2 600 besök

Fler sjukvårdande behandlingar i 

mars jämfört med mars 2020 inom PV där 

vaccinationsbesök (Covid-19) bidrar till 

ökningen. 

Ökningen inom tandvården beror på att 

ett flertal nya tandläkare påbörjat sin 

anställning under mars månad.



Region Västerbotten Produktion HSF öppenvårdsbesök per år och månad 



Region Västerbotten Kostnader hyrpersonal – mars 2021

Kostnader (Mkr)
Jmf samma period 2020

Primärvård: -1,6 mkr
Sjukhusvård: + 4,1 mkr

Sjuksköterskor: + 2,4 mkr
Läkare:  + 0,1 mkr

Kostnad 2021 ack mars: 54,4 mkr
Kostnad 2020 ack mars: 52,0 mkr 



Bergvattengården i Dorotea
Ny HC+ TV tillsammans med kommunen



Gällande förslag
Nybyggnad 700 kvm
Utgångsläget var en 
utbyggnad med 2000 kvm

Dorotea kommun och 
sjukstugan i Dorotea har 
arbetat med flöden, 
samband och samverkan.

Ny tidplan för 
färdigställande och 
riskanalys tas fram under 
maj.



Norrbottninabanan, Skellefteå 
lasarett



Trafikverkets skiss på aktiviteter som 
ska genomföras. Under perioden 
2023- 2030.
Rörigt under byggperioden med 
provisoriska vägdragningar



RV har bildat en arbetsgrupp 
tillsammans med TRV.

Arbetsgruppen samlar 
information delger den via 
Strategiskt Fastighetsråd.

Kontaktpersoner för riskanalyser 
och samråd vid olika 
frågeställningar behöver utses

Tidigt Skede 2021-2022



Status uppskjuten vård och covid
merkostnader



Status för de avsatta medel 2021 för ändamålen

Totalt avsatta 
medel 108+84 Mkr

Acc covid
merkostnader

Extra 
löneutrymme

Beslutade 
tillgänglighetsåtgärder

Differens(kvar för covid
merkost+ tillgänglighet)



Status för de beslutade aktiviteterna kopplat till försjuten vård

Föregående rapportering  var 27% startade 
så det en ökning på 10% 
Orsaken varför inte fler är påbörjade är 
kopplat till belastning av pandemin och 
vaccination



Utmaningar i omställningsplanen

75% av våra aktiviteter i planen bygger på att vi ska bli färre, samtidigt är vi i en pandemi, trött och sliten 
personal och en uppskjuten vård att hantera.

I ett sådant perspektiv blir kostnadsminsknings aktiviteter som inte berör personal ännu viktigare att få 
ökad framdrift i. Inköp-logistik effektiviseringen är en stor möjliggörare som inte påverkar 
bemanningsfrågan. Minskade förhyrningar och ytor lika så, det kan även finnas andra aktiviteter som vi 
behöver accelerera. 

Utgår vi från devisen , minskad bemanning med bibehållen produktion bygger det på att vi ändrar 
arbetssätt, flöden, digitala lösningar och därefter minskar bemanningen, tar längre tid.

Utgår vi från att minska bemanningen genom sänkt produktion möter vi inte den uppskjutna vården , 
invånares behov eller stöd i olika processer.

Vi är i en process där vi ska konkretisera vägen fram utifrån nuvarande situation, jag har ett 
inplanerat möte i veckan med högsta chefsnivån inom Hälso och sjukvårdsledningen samt 
stabsdirektörerna. 



Tack, några frågor?


